

月形石柱 The crescent stone pillar.

## 卑南文化公園 Beinan Cultural Park

卑南文化公園內寬廣的草坪與林間 小徑,呈現著另種清幽和神秘,引領人 們走進生命的起落。1980年南迴鐵路台 東新站及調車場在遺址上進行工程,挖 到許多石板棺而引起媒體注目,繼而展 開遺跡搶救。此後10年陸續出土1,500具 石板棺和2萬多件石器、陶器、大量玉器 陪葬品,以及少見的住屋與結構完好的 墓葬, 這是台灣考古史上最完整的考古 遺址。根據學者研究,此遺址爲約 2,000~5,000年前,新石器時代卑南文化

人的聚居村落, 這裡出土東南亞及環太 平洋地區最大的石板棺葬墓群,下葬方 位皆略呈南北向,朝向聖山都蘭山。

昔日聚落中心的月形石柱,已列爲 一級古蹟,並成爲永恆地標。登上兩層 樓的木造瞭望台,可飽覽台東平原與太 平洋風景,瞭望台下則復原當時興建此 台時挖掘到的3具石板棺。至今,考古工 作仍持續進行中,游客可於考古現場區 親見考古挖掘的進行,或是到遊客服務 中心參觀遺址挖掘過程與成果展示。





## info

地址:台東市南王里 文化公園路200號 電話:089-233-466 服務中心開放時間:09: 00~17:00,除夕、 大年初一、每周一休館 (遇例假日照常開放、寒暑假周

票價:全票NT\$30、團體 票NT\$20、優待票NT\$15

一不休館)

Address: No.200, Cultural Park Road, Nanwang Village, Taitung City, Taiwan Tel: 089-233-466 Hours: 09:00~17:00 Tuesday to Sunday; closed on Mondays (except national holidays, winter and summer vacation), Chinese New Year's Eve and Chinese New Year's Day Admission: adult ticket NT\$30; group ticket NT\$20; discount ticket NT\$15

In Beinan Culture Park, the tranquil lawn and trails lead visitors through the rise and fall of life. It was here in 1980 that many slate coffins were excavated during the construction of a new railway station. The relics salvage act in the following 10 years recovered 1,500 slate coffins and over 20,000 pieces of stoneware, ceramic artifacts and jade mortuary objects in addition to rare adobes and burials, which is the most complete archaeological site in Taiwan. Research shows that Beinan Site used to be a community of Neolithic people 2,000 to 5,000 years ago. It is the largest slate coffins burial complex within Pan-Pacific Ocean and

South-East Asia, with each coffin buried in north-south direction toward the sacred Mountain of Dulan.

The crescent stone pillar was once the community center. It is now a first-class historic site and a permanent landmark. From the two-story wooden lookout platform, visitors can enjoy a panorama view of Taitung Plain and the Pacific Ocean, and beneath it are three slate coffins excavated on the spot. With the archaeological excavation still in process, visitors can observe the work on site or browse the outcome at the Visitor Center.